

## AN EDITORIAL

The time has come. It is not enough to be merely socially legitimate as a discipline. Nursing has always been so. It is time that a critical proportion of our membership meet the criteria of a science discipline. It is time that we identified our model or models of nursing research. Just as we are struggling to develop and manage the various models of nursing practice; just as we have had to struggle (and continue to do so) to demonstrate our legitimacy as a discipline of applied science, we will also struggle to articulate, validate and defend the model(s) of nursing research before review committees and our peers.

Use of a model or models of nursing research would increase the probability of our discipline's movement to explanation, prediction, and prescription in nursing science in terms of the major focus of attention of nursing practice. Model(s) of nursing research are not a denial of classic experimental investigation. Nor is it a rejection of cohort analysis of Epidemiology and quasi experimental designs born in Psychology. Particular methodological designs are shared by all (or nearly all) the health related disciplines. Rather, the point is how these designs are related to the mission of research that is nursing.

It is appropriate that a scholarly journal address the vehicle(s) as well as the method and content of the expansion of the discipline's horizons.

Marian McGee

### CALL FOR PAPERS

Papers are invited for submission to **The Journal of Palliative Care**. The first issue will be published September 15, 1985. All submissions will be subject to anonymous, critical peer review. Inquiries or submissions may be sent to Dr. David J. Roy, Editor, *The Journal of Palliative Care*, 33 Prince Arthur Avenue, Toronto, Ontario, Canada, M5R 1B2.

## ÉDITORIAL

Le moment est venu. La légitimité sociale des soins infirmiers en tant que discipline ne suffit plus. Cette légitimité n'a jamais été contestée. Il est temps désormais qu'une proportion critique de nos effectifs satisfasse aux critères d'une nouvelle discipline scientifique, les sciences infirmières. Il est temps d'identifier notre modèle ou nos modèles de recherche en sciences infirmières. Tout comme nous luttons pour mettre au point et mettre en oeuvre les différents modèles de pratique infirmière, tout comme nous avons dû lutter et continuons de lutter pour légitimer les sciences infirmières comme discipline scientifique appliquée, nous lutterons également pour énoncer clairement, valider et défendre le(s) modèle(s) de recherche en sciences infirmières auprès des comités d'étude et de nos collègues.

L'utilisation d'un ou de plusieurs modèles de recherche en sciences infirmières nous permettrait très probablement de faire évoluer les sciences infirmières et, par le biais de l'explication, de la probabilité et de la prescription de faire reconnaître les sciences infirmières comme discipline scientifique. Le(s) modèle(s) de recherche en sciences infirmières ne renie(nt) pas la méthode de recherche expérimentale classique. Il(s) ne rejette(nt) pas non plus l'analyse des cohortes de l'épidémiologie et les conceptions quasi expérimentales de la psychologie. Les conceptions méthodologiques particulières sont le fait de toutes les disciplines (ou presque) liées à la santé. Il s'agit plutôt de définir de quelle manière ces conceptions se rapportent à la mission de recherche de la profession d'infirmier(ère).

Il convient qu'une revue professionnelle se penche sur les moyens autant que sur les modalités d'élargissement des horizons de la discipline.

Marian McGee